
 

Tekst Inspreken Commissievergadering 10 januari 2011 
Namens  :  Gymnastiekvereniging SVD en ASC Gym & Dance 
Betreft :  Toekomst De Trefkoele  

 
Mijn naam is Klementine van Vuure en ik ben voorzitter van ASC Gym & Dance. Namens beide 
gymnastiekverenigingen, ASC en SVD, wil ik graag een aantal punten onder uw aandacht 
brengen. 
 
Een terugblik 

In 2005 werd gymnastiekzaal Pleyendal1 opgeheven. Spijtig, want Pleyendal was, vanwege de 
zaalgrootte en de vloer, een betere zaal dan de Molendijk. De gymnastiekuren gingen naar de 
Molendijk en lessen waar geen toestellen voor gebruikt werden (dans, aerobics en de gym voor 
ouderen) gingen naar De Trefkoele2.  
Voor de turntoestellen van de verenigingen werd een toestellenhok gebouwd en als 
compensatie voor de huurverhoging, de huur van de Trefkoele was (en is) twee maal zo duur, 
werd door de gemeente een gewenningssubsidie verstrekt met als doel de verenigingen 
gelegenheid te bieden financiële maatregelen te nemen en mogelijk alternatieve locaties te 
vinden.  
Voor de gym- en turnles3 kunnen we alleen terecht in de Molendijk, want daar staan ook onze 
toestellen. Bovendien is het basismateriaal dat de Trefkoele beschikbaar heeft van een veel 
mindere kwaliteit dan de gemeentelijke materialen die in de Molendijk staan. Voor dans werd 
een enkel alternatief gevonden, niet optimaal, maar wel een stuk goedkoper!  
 
Het einde van die subsidieregeling bracht ASC een ernstige financiële crisis. De huur voor De 
Trefkoele was een enorme kostenpost. Sponsormogelijkheden voor gymnastiek bleken zeer 
beperkt, dus moeten we het vooral hebben van ledenbehoud en het liefst groei. Maar er werd 
hard gewerkt en aanwezige kansen werden benut: het herenturnen is vanuit Dalfsen goed op 
de kaart gezet en we gaan mee met ontwikkelingen en trends. Nieuw lesaanbod is bijvoorbeeld 
Zumba en acrogym, beide populaire gymnastiekvormen. SVD startte met succes een 
kleutergymgroep.   
Op dit moment heeft ASC per week zo’n 9 uur in De Trefkoele en zo’n 20 uur in de Molendijk. 
SVD heeft 1 uur in de Trefkoele en ongeveer 8 uur in de Molendijk. 
 
Maar toen kwamen de bezuinigingen! De tarieven van de gemeentegymzalen gaan aanzienlijk 
omhoog. Een jaarlijkse kostenstijging van € 2.000,= voor ASC en van bijna € 1.000,= voor 
SVD (urenx40wekenx2,50 verhoging). Aanzienlijke bedragen voor een sportvereniging! 
Gezien de noodzakelijke contributieverhogingen die werden doorgevoerd op basis van de 
eerdere financiële nood, heeft ASC deze kosten niet vertaald naar een hogere contributie.  
Deze hogere kosten zijn dus voor beide verenigingen wéér reden om inventief te zijn en vooral 
kansen te benutten. En die zijn er beslist, zeker ook in het Kulturhus-concept, zoals genoemd 
door de vorige spreker, denk daarbij aan samenwerking met de welzijnspartners op het gebied 
van sport en bewegen, maar ook met bijvoorbeeld muziek- en theaterverenigingen. Alleen 
worden we bij het benutten van deze kansen beperkt door het gebrek aan sportlocaties. Een 
nieuwe les kan niet worden opgestart, want er zijn geen uren beschikbaar! Helaas is ook de 
Molendijk in uren zeer beperkt. 
Maar zelfs bij de bestaande groepen ondervinden we roosterproblemen. Wanneer groepen te 
vol/te groot worden, kunnen ze niet gesplitst worden. Het heeft er zelfs al toe geleid dat 
groepen qua tijd zijn ingekort om wel alle bestaande groepen te kunnen inroosteren.  
We kunnen dus niet in de Trefkoele terecht voor nieuwe en soms al niet voor onze bestaande 
uren.  
 
De toekomst 

Als we dus kijken naar een toekomstscenario voor de Trefkoele, dan is het dus zeker ook voor 
de gymnastiek van belang dat er méér sportruimte wordt gecreëerd. Misschien geen turnhal, 
maar dan wel mogelijkheden voor bijvoorbeeld dans en aerobics. Lessen onderbrengen in 
andere kernen, is, zoals de Sportraad al stelde, zeker geen optie. 
  
 
 

In verband met de korte inspreektijd van 3,5 minuut werd onderstaande tekst verkort 
weergegeven tijdens de commissievergadering. Deze tekst bevat meer toelichting en 
suggesties. Het verdient aanbeveling de volledige tekst te lezen. 
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En de Molendijk? 
Kijkend naar het verschil in huur tussen Molendijk en Trefkoele, dan is het absoluut 
noodzakelijk dat de Molendijk behouden blijft. Het overzetten van deze uren naar een 
vernieuwde Trefkoele,  betekent een jaarlijkse kostenstijging van € 10.000,= (€ 7000,= voor 
ASC en € 3000,= voor SVD).  
Een tweede keer een tijdelijke gewenningssubsidie biedt geen structurele oplossing. Aan een 
dergelijke kostenstijging zullen beide verenigingen ten onder gaan. En dit zou betekenen dat er 
dan geen gymnastiek meer wordt gegeven in Dalfsen.  
 
Maar jammergenoeg kent het gebouw zelf ook zijn beperkingen voor gym en turnen en zit 
bovendien qua uren nagenoeg vol. Voor het beter benutten van de daluren is de inzet van 
combinatie-functionarissen een mogelijkheid. Dit punt heb ik al eerder onder uw aandacht 
gebracht. Een andere overweging zou zijn om voorkeur te geven aan toestelgebonden lesuren, 
die kunnen immers nergens anders terecht.  
De gewenste bouwtechnische verbeteringen aan de Molendijk, een korte en niet volledige 
opsomming is hieronder gegeven, leveren wellicht het argument om de zaal juist wél te 
integreren in die nieuwe Trefkoele, maar wat betekent dit dan voor de huurtarieven? 
  
Blijft echter de Molendijk behouden, dan is het beslist terecht dat ook daar naar 
kwaliteitsverbetering en veiligheid wordt gekeken én in wordt geïnvesteerd. Als de Molendijk 
behouden blijft, dan moeten we ook daar goed en veilig kunnen sporten. 
 
Ik dank u voor uw aandacht. 
Klementine van Vuure 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
                                                 
1 Zie ook uw kadernotitie over de gemeentelijke sportaccommodaties. 
2 Voor het bewegingsonderwijs werd gesteld dat De Trefkoele geschikt is voor spellessen en de Molendijk voor 
toestellessen (zie HEVO rapport). 
3 Opgemerkt wordt dat de gymnastiek van onze verenigingen ánders is dan het bewegingsonderwijs van de 
basisscholen. De gymlessen van onze vereniging zijn voorbereidend op het turnen, daar wordt de basis gelegd. Turnen 
is meer gericht op techniekverbetering en er wordt veel meer gelet op een juiste afwerking t.b.v. deelname aan 
wedstrijden. Bij het aanleren van turntechnieken, ook in de recreatielessen, is kwalitatief goed materiaal nodig, mede 
voor de veiligheid van de leden. 

Tekortkomingen Molendijk: 
Oppervlakte zaal is te klein voor een vierkante vloer (damesturnen). De zes herentoestellen kunnen niet gelijktijdig opgebouwd staan 
(beperking trainingsmogelijkheden). Een combinatie met heren- en damestoestellen is al helemaal onmogelijk (beperking bezetting).  
Het materialenhok is inmiddels te klein voor de toestellen van de beide verenigingen, aangezien in nieuw materiaal geïnvesteerd wordt. Nu 
al moeten we materiaal plaatsen in de gemeenschappelijke ruimte, waardoor ook scholen bij dit materiaal kunnen komen, wat geen 
wenselijke situatie is. 
Maar ook de harde betonnen zaalvloer vormt een probleem en leidt tot blessures aan knieën en enkels. Dit is door de gemeente onderkend 
en er werd om die reden een subsidie verstrekt voor de aanschaf van een aanloopmat. Dit is slechts een beperkte oplossing van die 
probleem, want het feit blijft dat de vloer van de Molendijk veel te hard is. 

 

Opmerking over advies HEVO m.b.t vaste turnopstelling 
Vanuit het bestuur van ASC Gym & Dance willen we nog graag uw aandacht vestigen op de onderbouwing in het HEVO rapport om “een 
vaste turnopstelling te ontraden”.  
 
In het rapport wordt genoemd dat ASC een vaste turnopstelling wenst, maar dat hiervoor een aparte turnhal gecreëerd moeten worden. 
Een aparte turnhal, zou echter niet gedekt kunnen worden door de turnbehoefte binnen de kern Dalfsen, zo wordt gesteld.  
Opvallend is dat HEVO deze turnbehoefte (6 uur per week) baseert op mailverkeer tussen een tweetal leden uit de turnselectie en een 
beleidsmedewerker van de gemeente Dalfsen. Zij voegen dit mailverkeer als “bewijs” bij het rapport. Wat er niet bij wordt genoemd is dat 
deze leden ongeveer 11 jaar oud waren, toen zij deze enthousiaste en goedbedoelde oproep deden richting de gemeente!! 
Navraag bij het bestuur van onze vereniging had in elk geval de juiste informatie kunnen opleveren. 
- turnselectie ASC had destijds 10 uur per week, maar SVD heeft óók selectie. 
- een turnhal (met vaste opstelling) wordt meestal door meerdere groepen tegelijkertijd benut (afh. van de grootte) en is ten gunste van 

de gehele gymnastiekafdeling, dus altijd voor meer uren dan alleen selectie.  
 
Overigens kunnen wij ons verder wel vinden in de conclusies van het rapport dat meer sportaccommodatie in de vorm van een extra zaal 
en aanpassing van Hal 1 naar de standaard normering (NOC*NSF) noodzakelijk is. 
We willen hiermee dan ook  geen oproep doen om in de scenario’s voor de Trefkoele alsnog een turnhal op te nemen, maar attenderen wel 
op het feit dat HEVO zich hier baseert op toch wel zeer beperkte informatie/argumentatie rondom de turnsport en de benodigde faciliteiten! 

 


